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Ter  behandel ing l ig t  voor  de volgende agenda :  
 
1 .  Opening 
2 .  Vasts te l l ing  agenda 
3 .  Ingekomen stukken  
4 .  Vragenuur raads leden 
5 .  Notulen raadsvergader ing van 14 december 2009 

Notulen begrot ingsvergader ing van 6 november  2008 
Notulen begrot ingsvergader ing van 5 november  2009  

6 .  Medede l ingen /terugkoppel ing  gemeenschappel i jke  rege l ingen 
7 .  Toezegg ingenl i j s t  
8 .  Lange termi jn  agenda en voorste l  behande l ing  
Hamerstukken  
9 .  Wijz ig ing Gemeenschappel i jke  Rege l ing Tr io  
10 .  Bele idsplan Re- integrat ie  2010 
11 .  Verordening Financ ier ingsstatuut  
12 .  Verordening Discr iminat ie  
13 .  Bi jdrage Tr iP-project  Meerschap Paterswolde  
14 .  Aanpass ingsverordening Lex S i lent io Pos i t ivo 
Bespreekstukken 
15 .  Kredietaanvraag f ie t s-  en voetgangers tunne l  Sta t ionsgebied 
16 .  Nota ‘Groene Pare ls .  L i j s t  monumenta le  bomen’  
17 .  Wijz ig ing inr icht ing rekenkamercommiss ie  Haren 
18 .  Motie  vreemd aan de  orde van de dag :  Algemeen Bestuur  Meerschap Paterswolde  
19 .  Slu i t ing  
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1 .  Opening 
De voorzit ter  heet  de aanwezigen en de lu is teraars  thuis  van harte  we lkom. Een bi jzonder  
we lkom aan de twee ‘gasten van de raad’ ,  d ie  een uur  voorafgaand aan deze vergader ing ,  door 
twee raads leden mevrouw Rohrich en mevrouw Praamstra  z i jn  ingewi jd  in  a l le  zaken d ie  
spe len in d i t  gemeentehuis .  De heer  Schuurman is ,  wegens  weersomstandigheden,  ver laat .  
In  het  kader  van het  100- jar ig  bestaan van Scout ing Neder land b iedt  de SHP, d ie  a l le  
scout inggroepen in  Haren vertegenwoord igt ,  burgemeester  Mark Boumans en de gemeente-
raad taar t  aan .  Namens hen bedankt  de heer  Barends voor het  a l  jaren met  vee l  p lez ier  
gebruik  maken van het  ‘Loks land’  en de goede samenwerking met  de gemeente  Haren.   
Burgemeester  Boumans  spreekt  z i jn waarder ing  u i t  over  het  geweld ige  gebaar  van de  
scout ing ,  een over  de  hele  were ld  bekende organisat ie  met  een groot  draagvlak d ie  ook h ier  
in  Haren zeer  act ie f  i s  en waarmee de gemeente  goede contacten onderhoudt .   
 
2 .  Vasts te l l ing  agenda  
De heer  Meles ,  namens het  CDA, wenst  samen met  GroenLinks een mot ie  vreemd aan de  
orde van de dag in  te  d ienen inzake  de bestuurssamenste l l ing  van het  Meerschap Paterswolde .  
De mot ie  vreemd aan de orde  van de dag wordt  toegevoegd a ls  agendapunt  18.  
De agenda wordt  vastgeste ld .  
 
3 .  Ingekomen s tukken  
A.  Voor  kennisgeving aan te  nemen:   
  Brief  MKB Neder land noord en VNO-NCW noord.  
  Brief  Minis ter ie  van Binnenlandse Zaken en Koninkr i jksre la t ies :  wi jz ig ing subs id ierege l ing 

vorming en schol ing raads leden.  
  Circula ire  Minis ter ie  van Binnenlandse  Zaken en Koninkr i jksre la t ies :  bes lu i t  wi jz ig ing 

rechtspos i t iebes lu i ten pol i t ieke  ambtsdragers .  
  Verzoek gemeente  Zaanstad:  onders teuning mot ie  inzake lage  btw tar ief  van 6% op 

onderhoud – en vern ieuwbouwwerkzaamheden aan bestaande woningen.  
B.  Ter  afdoening in  handen s te l len van het  co l lege :  
  Brief  omwonenden:  ontwikke l ing Stat ionsgebied .  
De raad s temt  in  en gaat  b i j  hamers lag akkoord.  Aldus bes loten.  
 
4 .  Vragenuur  raads leden 
De heer  Prenger  informeer t ,  namens de  VVD, na a l le  commot ie  rond het  jeugdhonk in 
Gl immen,  naar  de  ro l  d ie  Tor ion h ier in heef t  gehad?  
Burgemeester  Boumans  antwoordt ,  namens het  co l lege ,  dat  ten aanz ien van de vormgeving 
van het  jeugdbe le id in  Haren in  a lgemene z in grote  waarde  wordt  gehecht  aan jeugdvoor-
z ieningen zoals  de twee sozen,  d ie  van gemeentewege aanwezig  z i jn .  Tor ion heef t  daar  een 
be langr i jke  ro l  in  a ls  jongerenwerker .  De inzet  van Tor ion in d i t  proces  was met  name in de 
sfeer  van de bege le id ing van de jongeren r icht ing  gemeente ,  nadat  du ide l i jk  werd dat  de 
jeugdsoos een week d icht  moest .  Terug ana lyserend is  er  vee l  in  korte  t i jd  gebeurd,  waarbi j  
er  soms meer  gebeurde  dan over  en weer  goed gecommuniceerd  kon worden.  Al le  part i jen 
hebben hun u i te rste  best  gedaan om een en ander  u i t  de were ld te  he lpen.  Vor ige week heeft  
een goed gesprek,  met  a l le  betrokkenen plaatsgevonden,  waarbi j  ook Tor ion ver tegenwoor-
d igd was .  Daarbi j  i s  u i tgesproken dat  d i t  voor  a l le  part i jen een zeer  leerzame ervar ing was en 
bes loten ‘ sans  rancune’  verder  te  gaan.  De heer  Prenger  zou graag z ien dat  Tor ion in de 
toekomst ,  in prevent ieve z in ,  ie t s  meer  zou doen om te  voorkomen dat  iets  zo esca leer t .    
 
De heer  Sieling ,  namens de  PvdA, c i teer t  u i t  een art ike l  u i t  het  ‘Dagblad van het  Noorden’  
van 16 december  j l . :  “Subs id i e s  t r ekken bouw huizen  v l o t .  De  min i s t e r  w i j s t  p ro j e c t en  t o e  in  
Gron ing en  en  Haren .  Haren kan van minis ter  Van der  Laan €  61 .000, -  ontvangen om de bouw 
van zeven koopappartementen voor s tar ters  op de woningmarkt  te  rea l i seren.  Dit  betreft  het  
project  ‘Van Spoor  tot  Steeg ’ .  Voor  1  ju l i  2010 moet ,  volgens  d i t  ar t ike l ,  de  schop in  de  
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grond.  Is  wat  in  d i t  ar t ike l  s taat  ju is t  en hoe rea l is t isch is  het  om voor  1 ju l i  a . s .  de  schop in 
de  grond te  kr i jgen in Oosterhaar ,  zodat  het  ge ld  daadwerke l i jk  ingezet  kan worden? 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  bevest ig t  de  ju is the id  van d i t  ar t ike l ,  1  ju l i  2010 
wordt  in de  beschikk ing van het  minis ter ie  genoemd.  Het  gaat  h ier  om de zeven woningen 
boven het  Medisch Centrum Binnenkort  neemt het  co l lege een bes lu i t  op bezwaar ,  in  vervolg 
op de rechtszaak en ver leende bouwvergunning.  Woonborg  heeft  het  co l lege  bevest igd,  dat  
zodra  d i t  bes lu i t  i s  genomen,  de  bouw wordt  gestar t .  
 
De heer  Sieling  vraagt ,  gez ien het  winterse  weer  of  het  co l lege  in  de afge lopen per iode 
voortgang geboekt  in  het  onderzoek naar  een locat ie  voor  een natuur i jsbaan in  Haren?  
Wethouder Berends ,  namens het  co l lege ,  merkt  op dat  de afge lopen per iode zeer  koud was  
en dat  er  vee l  winterse  neers lag  i s  geva l len.  De sneeuw heeft  ervoor  gezorgd dat  er  minder  
goed geschaatst  kon worden en de  i j sbanen daardoor n iet ,  of  pas  vee l  la te r  open gaan.  De 
onderzoeken worden intern,  in samenhang met  waterberg ing,  gedaan.  Door  d i t  water  in  de 
winterper iode langer  vast  te  houden en te  la ten bevr iezen.  Daarnaast  lopen twee in i t ia t ieven 
van externen,  d ie  daar  nu minder  t i jd  ins teken omdat  z i j  het  vanwege het  i j s  druk hebben.  
Met  hen is  afgesproken geen namen te  noemen om het  proces  rust ig  te  la ten ver lopen.  De 
gemeente heeft  onders teuning in de vorm van veegmachines en ver l icht ing  aangeboden om 
Sassenhe im open te  kr i jgen,  daarb i j  s te lde de wethouder  ve i l ighe id a l s  doors laggevende e is .  
Door de  aanwezige sneeuw op het  i j s  en de l ichte  dooi  i s  het  he laas  n iet  ge lukt .  De Hortus  
heeft  ook een in i t ia t ief ,  waarvoor  de gemeente in  samenspraak met  Sassenhe im midde len ter  
beschikking heef t  geste ld en waar  inmidde ls  a l  geschaatst  i s .  Op d i t  moment  i s  geen 
duide l i jkhe id over  een nieuwe,  grote ,  i j sbaan in Haren,  maar  er  wordt  aan gewerkt .  
 
De heer  Meles ,  namens het  CDA, merkt  op dat  de  pol i t ie  landel i jk  vee l  rec lame maakt  om 
a l t i jd  aang if te  te  doen.  Het  CDA heeft  een tweeta l  voorbee lden waarbi j  z i j  vraagtekens 
p laa ts t .  Het  eerste  voorva l  vond plaats  in  de week voor Oud en Nieuw.  Midden in  de nacht  
werd b i j  een gezin vuurwerk naar  b innen gegooid in de  ha l .  Gelukkig  b leef  het  h ierb i j  en 
ontstond geen brand of  andere  schade.  De mensen z i jn  wel  erg  geschrokken.  De pol i t ie  
antwoordde,  toen z i j  de  volgende  aangif te  wi lden doen,  dat  het  hen speet  maar  dat  z i j  
h iervan geen aang if te  konden opnemen.  Het  CDA vindt  dat  iedereen a l t i jd  aang if te  moet  
kunnen doen.  Nu is  er  geen doss iervorming,  de waarschi jn l i jke  daders  waren bekend,  er  i s  
geen not i t ie  voor  de wi jk –  of  jeugdagent  en de daders  b l i jven ongestraf t .  Het  tweede voorva l  
vond toeva l l ig  in deze l fde week,  met  vee l  vuurwerk,  p laats .  En paar  wande laars  zagen ’ s  
avonds twee raampjes  open s taan b i j  een school .  Zi j  konden de naam van de  beheerder  n iet  
achterha len en bes loten het  0900-nummer van de poli t ie  te  be l len.  Daar  kregen ze  nu l  op het  
request ,  het  antwoord was ;  het  sp i j t  ons dat  weten we n iet .  Het  CDA vindt  d i t  s lecht ,  a l s  
daar  brand was ontstaan,  dan was de schade niet  te  overz ien geweest .  Waar  l ig t  de grens  om 
wel  aangif te  op te  nemen?  
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  in a lgemene z in b i j  k lachten over  het  
optreden van de pol i t ie ,  bewoners  doorverwezen worden naar  de uni t  Haren.  Met  de uni tchef  
i s  afgesproken dat  deze ser ieuze k lachten ze l f  behande lt  en zo nodig  de mensen thu is  
bezoekt  om een en ander  te  bespreken.  Zeker  a ls  het  gaat  om het  n ie t  opnemen van een 
aang if te  a ls  het  gevoe l  i s  dat  e r  een onvei l ige  s i tuat ie  in  hu is  i s  ontstaan door  het  vuurwerk 
af  te  s teken in  de ha l .  In a lgemene z in  bestaa t  er  een recht  om aang i f te  te  doen en voor de 
pol i t ie  een pl icht  om aang i f te  op te  nemen.  Een aang i f te  vormt  de bas is  voor  het  loka le  
ve i l ighe idsbe le id .  De gemeente  wi l  weten wat  z ich waar  voordoet  en waarom, een buurtagent   
kan er  een keer  naar  toegaan,  k i jken of  het  vaker  voorkomt etc .  Dit  soort  meld ingen is  erg  
be langr i jk  en de  Ri jksoverhe id  roept  mensen op aang if te  te  doen en dat  d ient  n iet  lokaa l  
ontmoedigd te  worden.  De burgemeester  za l  d i t  punt  agenderen voor het  volgende 
dr iehoeksover leg .  Het  tweede voorva l  l ig t  genuanceerder  omdat  het  een meld ing van een 
mogel i jk  gevaar l i jke  s i tuat ie  betref t ,  dat  i s  geen aang i f te .  Als  naar  0900-8844 wordt  gebe ld 
wordt  in  pr inc ipe  de meld ing genoteerd,  de vraag  i s  wat  er  met  de melding gebeurd.  Dit  i s  
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deze l fde  meldkamer a l s  112,  maar  met  minder  pr ior i te i t ,  dus een andere afhande l ingsne lhe id .  
Ook voor 0900-8844 ge ldt  dat  er  een inschat t ing van de  ernst  van de s i tuat ie  wordt  gemaakt .  
Het  kan best  z i jn dat  er  op dat  moment door de  centra le  werd ingeschat  dat  er  n iets  hoefde 
te  gebeuren,  dat  laat  onver let  dat  er  not i t ie  van gemaakt  d ient  te  worden en doorgegeven aan 
de beheerder ,  waarvan de nummers bekend z i jn .  Di t  punt  wordt  opgenomen in het  volgende 
over leg  met  de  pol i t ie .  
 
5 .  Notulen raadsvergader ing van 14 december  2009 
De notulen van 14 december 2009 worden vastgeste ld .  
 Notulen begrot ingsvergader ing van 6 november  2008 
Op pagina  10 wordt  gesproken over  de  kosten per  inwoner  voor  de  vr i jwi l l igersverzeker ing ,  
h ier  s taat  per  abuis  €  25, -  d i t  d ient  € 0 .25 per  inwoner  te  z i jn .   
De notu len van de begrot ingsvergader ing van 6  november  2008 worden met  in  acht  name van 
bovengenoemde wi jz ig ing vastgeste ld .  
 Notulen begrot ingsvergader ing van 5 november  2009 
De notu len van de begrot ingsvergader ing van 5  november  2009 worden vastgeste ld .  
 
6 .  Medede l ingen / terugkoppel ing gemeenschappel i jke  rege l ingen 
Er z i jn  geen medede l ingen.  
 
7 .  Toezegg ingenl i j s t  
Toezegg ing  2009/04,  Waterplannen GHP, kan worden afgevoerd .  
De toezegg ingenl i j s t  wordt  voor  kennisgeving aangenomen.  
 
8 .  Lange termi jn agenda en voorste l  van behandel ing  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, merkt  op dat  op de Lange  termi jn agenda s taat  dat  
bestemmingsplan DHE, dee lgebied 3 ,  v ia  de  raadscommiss ie  naar  de raad gaat ,  deze i s  n ie t  
b i j  de s tukken aangetroffen.  De voorzit ter  concludeert  dat  het  kru is je  in  de verkeerde kolom 
is  geplaa ts t ,  d i t  s tuk gaat  rechtst reeks  naar  de raad.  
De lange termi jn agenda en het  voorste l  van behandel ing worden voor  kennisgev ing 
aangenomen.  
 
Hamerstukken 
9.  Wi jz ig ing Gemeenschappel i jke  Rege l ing Tr io  
De voorzit ter  concludeert  dat  de  Gemeenschappel i jke  Rege l ing Bedr i j f  voor  Werk en Re-
integrat ie  a ls  wi jz ig ing van de GR Tr iobedr i jven wordt  vastgeste ld .  Dat  de raad  akkoord gaat  
met  de  n ieuwe bestuurssamenste l l ing  voortv loe iende u i t  de  wi jz ig ing van de GR.  Dat  de  raad 
instemt met  de overdracht  van de verordeningen van GR naar  raad per  1  januar i  2010l  en 
kennis  neemt  van de ter  inzage ge legde s tukken aangaande de vorming van het  BWR (Tr io-
Baanvak) .  De raad  gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus bes loten.   
 
10 .  Be le idsplan re- integra t ie  2010 
De voorzit ter  concludeert  dat  wordt  ingestemd met  de  p lannen en pr ior i ter ing  zoa ls  
verwoord in het  b i jgaande be le idsplan inc lusief  b i j l agen.  De raad  gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  
Aldus  bes loten 
11 .  Verordening Financ ier ingsstatuut  
De voorzit ter  concludeer t  dat  wordt  ingestemd met  het  vasts te l len van de Verordening 
f inanc ier ingsstatuut  gemeente  Haren 2010 en intrekken van het  F inanc ier ingsstatuut  van 25 
juni  2001.  De raad  gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus bes loten.  
 
12 .  Verordening d iscr iminat ie  
De voorzit ter  concludeer t  dat  wordt  ingestemd met  het  vasts te l len van de Verordening 
inr icht ing  ant id iscr iminat ie  voorz ien ing.  De raad gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus bes loten.  
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13 .  B i jdrage Tr iP-project  Meerschap Paterswolde 
De voorzit ter  concludeer t  dat  wordt  ingestemd om een invester ingsbudget  ter  beschikk ing  te  
s te l len van € 251.000, -  waarmee ook de raad  van Haren het  Meerschap Paterswolde in s taa t  
s te l t  u i tvoer ing te  geven aan het  Tr iP-project ,  zoa ls  aangegeven in  het  AB-bes lu i t  van 7 
december  2009.  De raad gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus bes loten.  
 
14 .  Aanpass ingsverordening Lex s i lent io  pos i t ivo 
De voorzit ter  concludeer t  dat  wordt  ingestemd met  het  vasts te l len en bekendmaken van de  
Aanpass ingsverordening Lex s i lent io  pos i t ivo.  De raad gaat  b i j  hamers lag akkoord.  Aldus 
bes loten.  
 
Bespreekstukken 
15.  Kred ietaanvraag f ie ts-  en voetgangerstunne l  Stat ionsgebied.  
De heer  Rake ,  namens GroenLinks ,  i s  b l i j  met  d i t  voorste l  waar  a l  j a ren over  is  gesproken en 
zeker  de  bewoners  van Oosterhaar  a l  j aren op wachten.  De extra  kosten voor  aanpass ing in 
verband met  perronopgangen en een l i f t  d ienen door Pro Rai l  te  worden betaa ld ,  het  col lege  
d ient  z ich daar  zeer  s terk  voor te  maken.  Een tunne l  zonder  deze verb indingen zou een 
gemiste  kans z i jn en is  ook voor  Pro Rai l  ongewenst .  De kosten ten opzichte van het  eerste  
idee ,  een jaar  ge leden,  z i jn  voora l  a l s  gevolg  van wensen van de raad  gestegen.  Het  voorste l  
l aat  z ien dat  deze  kosten gedekt  worden door hogere  opbrengsten,  cq .  subs id ies .  Het  co l lege 
d ient  z ich,  samen met  Woonborg ,  s terk te  maken voor  goede en passende huisvest ing ,  in  
over leg met  de bewoners  van de Walstrof la t .  In de raadscommiss ie  heef t  GroenLinks zorg 
u i tgesproken over  het  mogel i jk  ef fect  van betaa ld  parkeren dat  men daar  ju is t  n ie t  gaat  
parkeren,  maar  in  de  buurt .  De bewoners  van de Mikkenkamp,  Ossewei  en omgeving hebben 
een br ie f  gestuurd waar in zorg werd u i tgesproken over  het  vreemd parkeren en 
mogel i jkheden voor  een goede oploss ing.  Het  col lege  wordt  gevraagd met  hen in over leg  te  
t reden.  
 
De heer  Sieling ,  namens de  PvdA,  zegt  dat  ‘ l ang  g ewa ch t  t o ch  g ekr e g en ’  misschien de ju is te  t i te l  
van d i t  voorste l ,  waarmee z i j  akkoord gaat ,  zou kunnen z i jn .  Op deze  wi jze  wordt  een 
be langr i jke b i jdrage  aan de  verkeersve i l ighe id  van Oosterhaar  en omgeving ge leverd .  De 
bewegingen op het  spoor  gaan toenemen en ook daarui t  volgt  een be langr i jk  e ffect ;  de  
mensen kunnen sne l ler  heen en weer .  In het  ver leden is  een aanta l  toezeggingen gedaan in  de 
raad:  ‘a l s  j e  i e t s  b e l oo f t ,  dan  moe t  j e  da t  ook nakomen ’ .  Een be langr i jk  aspect  om d i t  voorste l  te  
ondersteunen.  Een aanta l  r i s ico’ s  en onzekerheden op f inanc iee l  v lak en hoe het  programma 
er  voor de toekomst gaat  u i tz ien ,  komen de  opgangen van de  tunne l  e r  wel  of  n ie t ,  maar  ook 
de invul l ing van het  he le  Sta t ionsgebied.  Voor de PvdA aanle id ing om van het  co l lege te  
vragen bi j  e lke  afwi jk ing ten opzichte  van het  programma dat  er  nu l ig t ,  zowel  f inanciee l  a l s  
inhoudel i jk ,  met  de  raad af  te  s temmen.  Het  gaat  dan onder  meer  over  het  s tedenbouwkundig 
p lan en over  de  grondexplo i ta t ie .  De PvdA d ient  een amendement  in :  
 
Amendement  1 ,  Tunne l .  De raad bes lu i t  tot  het  aanleggen van een f ie ts  –  en voetgangers-
tunnel ;  h iervoor  een gemeente l i jke  b i jdrage  van maximaal  € 2 .451.129, -  beschikbaar  te  
s te l len ;  een voor lopig s lu i tende  grondexplo i tat ie  vast  te  s te l len ;  het  co l lege op te  dragen om 
de raad  een def in i t ie f  s tedenbouwkundig p lan en een def ini t ie f  s lu i tende grondexplo i tat ie  
voor  te  leggen en om de raad  terstond te  informeren a ls  er  afgeweken moet  worden van de  
huid ige  ramingen en keuzes  d ie  daaru i t  voortv loe ien.  Ingediend namens  de  PvdA  
 
De heer  Visser  vraagt  of  het  eerste  bes lu i tpunt  van het  amendement het  ‘bes lu i ten tot  de  
aanleg van een tunne l  i s? ’  en conc ludeer t  dat  de PvdA daarmee geen voorbehoud meer  heeft .  
De heer  Sieling antwoordt  dat  de tunne l  er  komt,  maar  met  de wi jze  van ui tvoer ing ,  we l  of  
geen opgangen r icht ing het  perron,  z i jn  nogal  wat  kosten gemoeid .  Daadwerke l i jke  rea l i sat ie  
hangt  samen met  f inanc ië le  mogel i jkheden,  daar  za l  op enig  moment een keuze in  d ienen te  
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worden gemaakt  door de eraad .  De heer  Visser  s te l t  dat  de heer  S ie l ing daarmee,  a l s  er  
meerkosten z i jn ,  bere id i s  te  tornen aan het  programma van e isen.  De heer  Sieling  antwoordt  
dat  de  afweging ,  a l s  e r  meerkosten z i jn ,  in  de raad d ient  p laats  te  v inden.  De tunnel  komt er .   
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, conc ludeer t ,  de  gesprekken be lu is terend,  dat  er  misver-
s tanden over  de bes lu i tvorming van vanavond bestaan.  Het  gaat  sec om de f ia t ter ing van de  
kred ietaanvraag voor een f ie ts  –  en voetgangers tunne l  in  het  Sta t ionsgebied .  In de  vervolg-
fase  komen een aanta l  andere zaken aan de orde  zoa ls  het  s tedenbouwkundig p lan,  waaronder  
ook de zogenaamde ‘Landmark’ ,  de  mogel i jkhe id van de  verkoop van parkeer terre inen en de  
regu ler ing van de  verkeersst romen.  De VVD heeft  in  de commiss ievergader ing a l  aangegeven 
het  n iet  p lez ier ig  te  v inden dat  er  een f inanc ië le  knip wordt  aangebracht .  De verwachte 
opbrengst  moet  toch u i t  het  s tedenbouwkundige p lan worden gehaa ld en dat  geeft  in  deze 
onzekere markt  a l leen maar  onzekerheden.  De VVD vraagt  aandacht  voor  de monumenta le  
l inde ,  om deze met  en ige creat iv i te i t  te  behouden en de VVD zet  z ich daarvoor in .  De 
conclus ie  van de VVD luidt :  de  tunne l  ja ,  maar  zonder  concess ies  aan de  s tedenbouwkundige 
kwal i te i t  van de omgeving.  De VVD dient  samen met  het  CDA een amendement  in om de 
def in i t ieve  u i tvoer ing afhankel i jk  te  s te l len van een aanta l  nader  te  noemen factoren,  onder  
andere  dat  de subs id ie  van Pro Ra i l  rond d ient  te  z i jn  en dat  de  grondexploi ta t ie  
gemaximeerd wordt .   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, heeft  samen met  de VVD en D66 een amendement  voor-
bere id .  Het  co l legevoorste l  bestaat  u i t  dr ie  de len en wordt  gedaan op bas is  van s tedenbouw-
kundige u i tgangspunten en een voor lopige grondexplo i tat ie .  De tunnel  d ient  e r  te  komen,  
maar  part i jen wi l len kennis  hebben van het  s tedenbouwkundige  p lan,  omdat  dat  
onlosmake l i jk  verbonden is  met  de grondexplo i ta t ie .  Het  col lege  mot iveer t  dat  de  
onderhandel ingen met  Pro Ra i l  nog opgestar t  d ienen te  worden.  Dat  i s  he lder ,  maar  daarmee 
z i t  onzekerhe id ingebakken in d i t  bes lu i t .  Er i s  onvoldoende bekend over  de  u i tkomst .  
Onbekend i s  hoe a l le  subs id ieverstrekkers  over  hun def in i t ieve subs id iebeschikking zul len 
oorde len,  de  b i jdrage  van Pro Ra i l  i s  nog n iet  bekend en de verd iencapac i te i t ,  d ie  
gerea l i seerd d ient  te  worden a ls  derde b i jdragefactor  b i j  het  best r i jden van de  invester ing,  i s  
nog n iet  bekend.  Deze  verd iencapac i te i t  vormt een r i s ico;  a ls  het  een en ander  tegenva l t  dan 
za l  de  bebouwingscapaci te i t  be ïnvloed worden om het  moge l i jke  verschi l  in  onderdekking op 
te  lossen,  of  de  raad kr i jg t  een terugkoppel ing in de  vorm van een groter  tekort .  De indieners  
wi l len met  het  amendement een grotere  ro l  kr i jgen,  dan a l leen te  bes lu i ten wat  het  voors te l  
van het  co l lege  inhoudt .  De resu l ta ten van de  onderhande l ingen met  Pro Ra i l  d ienen te  
worden voorge legd en verwerkt  in  een nieuwe en def in i t ieve grondexplo i tat ie  en in het  
s tedenbouwkundig p lan.  Als  dan afwi jk ingen b l i jken,  dan heef t  de raad  nog ge legenhe id om 
het  kred ie t  of  het  p lan daarop aan te  passen.  Als  er  minder  b i jdragen worden ontvangen,  dan 
kan de  la t  ten aanzien van hetgeen tot  s tand wordt  gebracht ,  we l l icht  ie ts  l ager  worden 
ge legd.  De heer  Kooi  lees t  het  amendement  gehee l  voor ,  omdat  d i t  op meerdere punten 
afwi jkt  van het  amendement  van de PvdA.  
 
Amendement  2 .  S tat ionsgebied annex tunne l .  De raad  bes lu i t  tot  het  aanleggen van een f ie ts - 
en voetgangerstunne l  b i j  het  s tat ion;  de  def in i t ieve u i tvoer ing  afhanke l i jk  te  maken van de  
def in i t ieve subs id ietoezeggingen en nog te  verwerven substant ië le  b i jdrage  van Pro Ra i l ;  het  
tekort  van de grondexplo i ta t ie  te  maximeren op €  1 .451.000, - ;  de  nadere  u i twerk ing van het  
s tedenbouwkundig p lan en de  daarb i j  behorende def in i t ieve grondexplo i tat ie  aan de  raad  aan 
te  b ieden ter  bespreking.  Inged iend namens CDA, D66 en VVD.  
 
Mevrouw Praamstra ,  namens de Chr is tenUnie ,  i s  zoa ls  ook a l  in de  raadscommiss ie  gezegd 
b l i j  met  het  voor l iggende voorste l .  Dit  i s  het  voorste l  wat  in de  raad 2008 raadsbreed werd 
gevraagd en een kred ietaanvraag .  In de raadscommiss ie  heeft  wethouder  Niezen naar  
tevredenhe id een aanta l  vragen beantwoord.  Als  vanavond met  het  co l legevoorste l  wordt  
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ingestemd,  dan kan het  p lan verder  worden u i tgewerkt .  Het  merendee l  van de  inwoners  van 
Haren wi l  a l  j a ren een tunnel  en het  is  goed om nu eens  duide l i jkhe id te  geven.  De ve i l ighe id 
i s  be langr i jk ,  de  inwoners  wi l len graag van een tunne l  gebruik  maken,  het  t re inverkeer  neemt 
toe ,  zo ook het  ongeduld .  Het  i s  daarom goed om de tunne l  aan te  leggen.  De Chr is tenUnie 
vert rouwt er  op dat  zowel  het  col lege a ls  Woonborg met  de  bewoners  van de Wals t rof la t  
a fs temmen over  passende hu isvest ing .  De Chr is tenUnie verwacht  dat  het  co l lege b i j  de raad  
terugkomt met  a l le  be langr i jke  ontwikke l ingen. Mevrouw Praamstra  c i teer t  u i t  Pred iker :  “ e en  
boe r  d i e  a l l e en  k i jkt  waar  d e  w ind  vandaan komt  en  noo i t  zaa i t ,  za l  ook noo i t  oog s t en” .  A ls  a l leen 
maar  wordt  gesproken en onderzocht  za l  er  nooit  echt  een tunnel  komen.  Hoe eerder  de  
tunne l  e r  komt ,  hoe  beter .  
 
De heer  Visser ,  namens D66,  noemt d i t  een echt  pol i t iek thema.  Een afweg ing  tussen 
be langen.  Enerz i jds  de  kosten en de r i s ico ’s ,  er  komt een grote  f la t ,  er  moet  misschien we l  
een l inde wi jken,  de  woonbelangen z i jn  in het  geding.  Aan de andere  kant  s taat  de  verkeers-
ve i l ighe id .  D66 heef t  in haar  verk iez ingsprogramma opgenomen dat  z i j  deze tunne l  wenst  en 
heeft  tot  nu toe s teeds meegedaan in  het  t ra ject .  Het  zou raar  z i jn om nu af  te  haken,  maar  
d i t  i s  een t ra ject  met  grote  f inanc ië le  r i s ico ’s .  Het  amendement wordt  mede inged iend,  maar  
D66 wi l  dat  het  s tuk in  u i tgewerkte  vorm terugkomt in de raad en de raad vervolgens kan 
bes lu i ten tot  het  eventuee l  n ie t  aan leggen van een tunnel .  Voor D66 s taat  n ie t  vast  dat  de  
tunne l  e r  komt .  D66 kan instemmen met  deze grondexplo i ta t ie  en deze  u i tgangspunten,  maar  
a ls  d ie  n iet  goed bl i jken te  z i jn ,  a l s  de subs id ies  n ie t  b innenkomen,  a l s  er  tegenval lers  komen,  
dan d ient  de raad  het  recht  te  hebben te  zeggen dan de  tunne l  e r  n iet  komt.  Pol i t iek  i s  
a fwegen van be langen en de  inspanningen van D66 z i jn  er  op ger icht  om deze tunne l  te  
kr i jgen,  maar  n iet  tot  het  u i terste .  
De voorzit ter  merkt  op dat  in  de toe l icht ing op het  amendement  s taat  dat  in  ieder  geva l  
wordt  u i tgesproken dat  de tunne l  gebouwd d ient  te  worden en niet  nog de vraag terugkomt 
of  d ie  tunnel  we l  of  n ie t  gebouwd gaat  worden.  De heer  Visser  denkt  dat  deze overweging 
dan n ie t  in het  def in i t ieve  amendement i s  verwerkt  en s te l t  een schors ing voor nader  over leg 
met  de ind ienende part i jen voor .  
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  noemt d i t  een h is tor i sche avond,  a l  jaren wordt  
gesproken over  een tunnel  en deze  is  nog nooit  zo d ichtbi j  geweest .  Er  i s  een zorgvuld ig  
t ra ject  afge legd,  waarbi j  de  u i tgangspunten gezamenl i jk  z i jn  besproken.  De raad heef t  
unaniem ingestemd over  in  hoeverre  een tekort  wordt  geaccepteerd  op de exploi ta t ie  in  het  
Stat ionsgebied en een bi jdrage  vanui t  e igen midde len.  Na verdere  u i twerking l ig t  nu een 
gedegen s tuk voor ,  waar in  goed i s  te  lezen wat  er  s indsd ien is  gebeurd .  Hoe de verschi l lende 
keuzen z i jn  gemaakt  en onderbouwd,  maar  ook wat  de ru imte i s  d ie  e r  de komende per iode 
nog is  om uite inde l i jk  tot  de  def in i t ieve  aanleg te  komen.  Het  co l lege  i s  van mening dat  de 
kosten voor het  aanleggen van de opgangen,  vol led ig  door  Pro Ra i l  d ienen te  worden betaa ld .  
Als  Pro Rai l  dat  n iet  wi l ,  dan heeft  het  col lege  de  be le idsru imte  om deze opgangen te  
schrappen ui t  het  p lan ,  dat  betekent  ook dat  het  co l lege  in dat  geva l  b i j  de raad  terugkomt.  
Dat  i s  de consequent ie  van d i t  bes lu i t  en daarmee wordt  de be langr i jks te  onzekerhe id ten 
aanzien van de dekking in  fe i te  in de procedure afgedekt .  De raad heeft  en houdt  de  
mogel i jkhe id om a lsnog te  bes l issen een tunnel  aan te  leggen zonder  opgangen.  Het  col lege  
dee l t  de zorg  om de huisvest ing van de  bewoners ,  s tar ters  op de woningmarkt ,  van de te  
s lopen Walstrof la t ,  vo ldoende op pei l  te  houden.  Pr imair  de verantwoorde l i jkhe id van 
Woonborg,  maar  het  col lege  probeert  afspraken met  hen te  maken om di t  te  borgen.  Betaa ld  
parkeren in  re la t ie  tot  de parkeerproblemat iek in de  Stat ionsbuurt  kan worden meegenomen 
in het  t ra ject ,  graag hoort  het  co l lege hoe de  raad hierover  denkt .  Dit  i s  gemeentegrond en 
de gemeente  kan voorwaarden s te l len b i j  het  vervreemden.  De r is ico’s  en onzekerheden 
z i t ten voora l  in het  onderdee l  Pro Ra i l .  Een aanta l  andere subs id ies  i s  zwart  op wit  
toegezegd,  andere z i jn opgenomen in  de meer jarenprogramma’s  van de Reg io Groningen-
Assen en op bas is  van pol i t ieke  bes lu i tvorming,  onder  andere  in  de  Stuurgroep,  kan worden 
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gezegd dat  deze er  komen,  a l leen de  beschikking i s  er  nog niet .  De dekking u i t  het  
s tedenbouwkundig p lan,  d ie  door  verkoop van grond moet  worden opgebracht .  Het  CDA zegt  
dat  het  s lechts  de s tedenbouwkundige  u i tgangspunten z i jn waarop de grondexplo i tat ie  i s  
gebaseerd.  De wethouder  wi js t  op de d iscuss ie ,  in  oktober  2008,  over  welke e lementen ,  we lk 
type bebouwing,  bouwhoogtes ,  wat  waar  i s  toegestaan,  met  woningaanta l len en b i jbehorende 
opperv laktes ,  d i t  i s  nu gehanteerd .  De afwi jk ing daarvan za l  n ie t  zo groot  z i jn ,  a l  d ient  het  
s tedenbouwkundig p lan nog ser ieus ,  met  de omwonenden,  een s tap verder  te  worden 
gebracht .  Het  s tedenbouwkundig p lan wordt  in  mei/ juni  teruggebracht  in  de  raad .  Dan volgt  
een raadsvoors te l  waar in  wordt  gevraagd de u i tgangspunten te  onderschr i jven zodat  een 
bestemmingsplanprocedure kan worden gestar t  en daarbi j  hoort  een f inanc ië le  ver ta l ing .  Nu 
wordt  de  grondexploi ta t ie  vastgeste ld ,  a l s  dat  n ie t  zou gebeuren dan zou het  co l lege  om een 
budget  van zeven mi l joen d ienen te  vragen,  omdat  er  dan geen dekking is .  Met  een niet -
bestaande grondexplo i ta t ie  kan n ie t  voor  dekking worden gezorgd.  Een grondexplo i tat ie  i s  
geen s ta t isch instrument  dat  jaar l i jks  wordt  ge ïndexeerd .  Elke aanbesteding d ie  wordt  gedaan 
verandert  geta l len in de  explo i tat ie  en dat  betekent  dat  deze  pas  def in i t ie f  i s  op het  moment 
van in gebruik  name van de tunne l  en a ls  woningen er  s taan.  Dan pas z i jn a l le  kosten echt  in 
bee ld  en is  zeker  of  de  explo i ta t ie  op nul  s lu it .  Een f inanc ië le  knip ontbreekt  n ie t  a l leen 
kred iet ,  maar  ook de  grondexploi tat ie  wordt  vastgeste ld ,  daarmee wordt  het  f inanc ië le  kader  
voor  de he le  p lanontwikke l ing ,  van de tunne l  en van het  Stat ionsgebied in  één keer  
vastgeste ld .  De monumenta le  l inde maakt  onderdee l  u i t  van het  s tedenbouwkundig p lan en 
s taat  vanavond niet  ter  d iscuss ie .  De wethouder  i s  het  met  de heer  Fr ima eens dat  h iervoor 
een creat ieve oploss ing bedacht  d ient  te  worden en deze  d ient  n ie t  op voorhand te  
verdwi jnen.  In  amendement 2 ,  onder  het  derde bul l i t  in  het  bes lu i t  wordt  gesproken over  het  
maximeren van het  tekort  op de grondexplo i t a t ie  op € 1 .451.000, - .  Oftewel  een mi l joen 
minder  besteden aan het  p lan.  Daarmee wordt  aangegeven niet  akkoord te  gaan met  het  
voorste l  en e igenl i jk  een ander  voorste l  gevraagd.  Op 25 juni  2007 i s  door het  CDA, met  
s teun van D66 een amendement  f ie t s tunne l  ingediend,  waar in het  CDA het  co l lege  opdraagt  
in  2007 een voorste l  te  doen voor  rea l i sa t ie  van een tunne l  voor langzaam verkeer  en toe te  
werken naar  de  bouw van een tunnel  in 2008.  In de toe l icht ing daarbi j  wordt  gezegd dat  de 
s trekking  inhoudt  dat  u i t s te l  van rea l i sa t ie  n iet  langer  wordt  ge to lereerd.  Nu het  e inde l i jk  
zover  i s  wordt  gezegd;  col lege kom maar  met  een ander  voorste l  want  het  i s  te  duur .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  verhe lder ing over  wat  de  raad nu prec ies  bes lu i t  
vanavond ten aanzien van de grondexplo i tat ie  en ten aanzien van het  fe i t  dat  e r  nog een 
s tedenbouwkundig p lan wordt  gemaakt  met  een def in i t ieve  grondexplo i ta t ie  d ie  opnieuw aan 
de raad  wordt  aangeboden en waarover  de raad op dat  moment opnieuw kan bes l i ssen .   
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  antwoordt  dat  de raad  nu de grondexploi tat ie  
vasts te l t  en in  mei/ juni  volgt  het  s tedenbouwkundig p lan ter  beoorde l ing .  Voor  zover  d i t  
p lan consequent ies  heef t  voor de nu vastgeste lde grondexploi ta t ie ,  zu l len d ie  in  bee ld 
gebracht  worden.  Op bas is  van de  woningaanta l len en het  u i tgangspunt wat  de raad  in 
oktober  2008 heef t  vastgeste ld ,  verwacht  het  col lege n iet  dat  h ier  a fwi jk ingen u i t  voort  
komen.  Voor  zover  dat  het  geva l  za l  z i jn ,  dan worden deze afwi jk ingen in  bee ld gebracht  en 
doorvertaa ld  in  de  grondexploi ta t ie .  De heer  Valkema  doe l t  op het  fe i t  dat  het  co l lege z ich 
gaat  inspannen om subs id ie  te  verwerven van Pro Ra i l ,  een bedrag i s  onbekend en wordt  in  
de s tukken a ls  PM geadresseerd .  Mocht  de  subs id ie  n ie t  b innenkomen kan dan a l t i jd  nog 
worden afgeweken van het  p lan ten aanzien van de rea l i sat ie  van de  tunne l?  Wethouder 
Niezen  zegt  dat  d i t  spec i f iek gaat  om het  gedee l te  wat  nodig  i s  om de  opgangen naar  de 
perrons te  rea l i seren.  In de grondexploi tat ie  i s  een bedrag a ls  opbrengst  geraamd,  maar  dat  i s  
n iet  het  vol led ige  bedrag .  Het  col lege heeft  de  ambte l i jke  medewerkers  opgedragen te  s t reven 
naar  het  verkr i jgen van het  vol ledige bedrag .   
 
Op ve rzoek van  de  h e e r  Vis s e r  word t  e en  kor t e  s cho r s ing  in g e l a s t .  
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2 e  t e rmi jn  
De Rake ,  namens GroenLinks ,  i s  tevreden met  de u i t leg  en toezegg ingen van de wethouder .  
Het  amendement  van het  CDA wordt  n iet  gesteund en het  amendement  van de  PvdA is  
overbodig ,  wat  daar in  s taat  i s  door de wethouder  toegezegd.  GroenLinks i s  in  het  a lgemeen 
n iet  tegen betaa ld parkeren,  maar  we l  op deze locat ie ,  vanwege  het  gevaar  voor  vreemd 
parkeren in  de wi jk  er  omheen.   
 
De heer  Sieling ,  namens de PvdA,  hoort  graag expl ic ie t  of  de raad  terstond wordt  
ge ïnformeerd a ls  e r  afgeweken moet  worden van de huid ige  raming en keuzes d ie  daarui t  
voortv loe ien en i s  bere id dan het  amendement in te  t rekken.  Voor lopig s lu i tende  
grondexplo i tat ies  bestaan inderdaad n iet ,  maar  met  deze opmerking bedoe lde de  heer  S ie l ing 
aan te  geven dat  nu wordt  geprobeerd een grondexplo i tat ie  vast  te  s te l len waarvan verwacht  
wordt  dat  de  c i j fers  nog wi jz igen.  Over  het  betaa ld parkeren is  nog geen gedachte  
geformuleerd .  Het  amendement  wordt  ingetrokken.  
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, spreekt  z ich u i t  tegen het  betaa ld parkeren op deze locat ie .  
De VVD vindt  de terugverd iencapaci te i t  in  het  n ieuwe Stat ionsgebied dermate be langr i jk  dat  
het  amendement  gewi jz igd  ingediend wordt .   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, handhaaft  het  amendement en heeft  in de tekst  een 
wi jz ig ing  aangebracht .  Het  eerste  punt  onder  bes lu i t  wordt :  t o t  v oo rb e r e id en  van  het  aanleggen 
van en f ie ts -  en voetgangerstunne l  b i j  het  s tat ion.  Het  CDA is  consequent  a l s  het  gaat  om 
eerder  ingediende amendementen,  dan we l  z ienswi jzen.  Het  CDA staa t  daar  nog s teeds  
achter ,  maar  we l  op de goede manier  en op een goede f inanc ië le  bas is .  Het  CDA s lu i t  aan b i j  
de zorgpunten a l s  het  gaat  om l indes ,  hu isvest ing e tc .  Uitgangspunt  van het  amendement  i s  
een taakste l lende opdracht  aan het  co l lege :  de  onderhande l ingen met  Pro Ra i l  d ienen wat  op 
te  leveren en zo nie t  dan wordt  teruggeva l len op het  u i tgangspunt  en volgt  opnieuw een 
moment van overweging.  De heer  Siel ing  merkt  op dat  het  co l lege  zoju is t  heeft  aangegeven 
voor  € 1 .451.000, -  geen tunnel  te  kunnen rea l i seren ,  waarom bl i j f t  dat  bedrag dan toch in het  
amendement  gehandhaafd?  De heer  Kooi  zegt  dat  het  bestanddee l ,  wat  aan Pro Rai l  wordt  
toegeschreven voor de onts lu i t ing  voor de  perronopgangen,  ju i s t  dat  bedrag is .  Het  col lege 
heef t  gezegd terug te  va l len op een tunne l  zonder  d ie  voorz ien ingen a ls  d ie  b i jdrage van Pro 
Rai l  ontbreekt .   
 
De voorzit ter  s te l t  voor dat  het  col lege  expl ic ie t  op d i t  punt  terugkomt .  Het  i s  van wezenl i jk  
be lang dat  het  CDA toe l icht  waarom z i j  u i tgaat  van €  1 .451.000, -  terwi j l  het  co l lege  u i tgaat  
van € 2 .451.129, - .  De raad kan voor  of  tegen iet s  bes lu i ten en eventuee l  met  een 
s temverk lar ing .  Als  d i t  amendement  geen meerderhe id haa l t  en de raad  toch voor het  
voorste l  zou wi l len s temmen,  dan zou n iet  met  een stemverk lar ing  kunnen worden gezegd:  
‘met  een stemverk lar ing  wi l  ik  geacht  z i jn tegen d ie  € 2 .451.129, -  invester ing te  z i jn ’ ,  
daarvoor  i s  het  bedrag te  substant iee l  verschi l lend.   
 
Mevrouw Praamstra ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  de wethouder  weer  een aanta l  
verhe lderende antwoorden heef t  gegeven.  De Chr is tenUnie  s teunt  het  voors te l ,  s temt n iet  in 
met  het  amendement van het  CDA  en is  in  pr inc ipe tegen het  betaa ld  parkeren op deze 
locat ie ,  z i j  acht  de  kans groot  dat  dan overa l  auto ’s  in  de wi jk  worden geparkeerd.  
 
De heer  Visser ,  namens D66,  zegt  dat  de wi jz ig ing  van het  amendement  van z i jn  kant  i s  
gekomen en s teunt  daarom het  amendement .  De heer  Visser  i s  geen voorstander  van betaa ld 
parkeren op deze locat ie .  Re iz igers  d ienen van de  tre in gebru ik  te  maken en dat  d ient  
aantrekke l i jk  gemaakt  te  worden.  Toch kan de  heer  Visser  ook voordelen z ien van het  betaa ld  
parkeren,  namel i jk  de  opbrengsten.   
 

R a a d s ve r g ad e r i n g  2 5  j a n u a r i  20 1 0  



 10

Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  d i t  p lan een aanta l  hee l  verschi l lende 
onderde len kent .  De eerste  keer  dat  de raad  ge ïnformeerd kan worden is  b i j  he t  voor leggen 
van het  s tedenbouwkundige  p lan.  De wethouder  zegt  toe tussent i jds  b i j  grotere  afwi jk ingen 
in  de  ontwikke l ing vanze l fsprekend de raad te  informeren.  Ten aanzien van het  betaa ld  
parkeren i s ,  in  ieder  geva l  in de  hu id ige  raad,  een meerderhe id d ie  dat  ongewenst  v indt ,  
waarbi j  de  suggest ie  i s  gedaan om d it  b i j  he t  s tedenbouwkundig p lan te  bet rekken.  De 
wethouder  s te l t  voor  dat  nu wordt  afgesproken dat  er  vanui t  het  co l lege  geen act iv i te i ten 
r icht ing NS-Poort  z i jn om daar  afspraken over  te  maken voor het  s tedenbouwkundig p lan in  
de raad  wordt  behande ld .  De wethouder  denkt  dat  het  CDA de stukken niet  voor 100% toch 
z ich heeft  la ten doordr ingen,  want  zoa ls  eerder  gezegd wordt  in  de grondexploi tat ie ,  d ie  ter  
inzage l ig t ,  a l  een b i jdrage van Pro Rai l  geraamd.  Dat  bedrag  wordt  expl ic ie t  n iet  in  de 
s tukken genoemd omdat  daar  nog een onderhande l ing over  gevoerd wordt .  Het  col lege heeft  
gezegd dat  z i j  voor  het  vol led ige  mi l joen gaat ,  maar  tussen het  bedrag ,  de grondexplo i tat ie  en 
d i t  mi l joen z i t  een groot  verschi l .  Het  gaat  n ie t  om een verschi l  van een mi l joen ten opzichte  
van de  huid ige  ramingen.  De redenat ie  van het  CDA is  n ie t  ju i s t  en een mi l joen minder  le id t  
tot  u i ts te l  van een bes lu i t  over  de tunne l ,  waarvan in het  ver leden door het  CDA ju is t  i s  
aangegeven dat  z i j  geen u i t s te l  duldt .  Van u i ts te l  komt afs te l !  In het  l icht  van een derde van 
de inwoners  d ie  aan de  andere kant  van het  spoor wonen en vee l  aan deze voorzien ing zu l len 
hebben en inwoners  aan deze  kant ,  wiens k inderen daar  op school  gaan,  d ient  het  CDA zich 
te  beraden of  z i j  deze voorz ien ing gunt  aan zo’n groot  dee l  van de  bevolking of  b l i j f t  
nadenken of  het  n ie t  wat  goedkoper kan om ze  u i te inde l i jk  met  een dooie  mus b l i j  te  maken.  
 
De voorzit ter  vraagt  of  er  behoefte  i s  aan een korte  schors ing en ste l t  voor dan goed te  
k i jken naar  pag ina  10,  waar  het  co l lege  a ls  taak opneemt om de subs id iemogel i jkheden zovee l  
mogel i jk  te  gaan benutten.  Het  amendement  z ie t  met  name op een aanmoedig ing op dat  punt ,  
waarbi j  er  misschien een misverstand over  dat  mi l joen i s  en kan de zorg ,  d ie  nu i s  weg-
genomen door de  wethouder ,  le iden tot  het  intrekken van het  amendement .  Het  u i tspreken 
van een aanmoedig ing van het  col lege  om zovee l  mogel i jk  tot  een goed resu l taat  te  komen 
met  Pro Ra i l  i s ,  misschien een steun in  de rug voor het  co l lege om die  onderhande l ingen met  
Pro Ra i l  aan te  gaan.  De voorzi t ter  s te l t  een korte  schors ing voor .  
 
s cho r s ing  
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, heeft  z ich beraden en genoteerd dat  de wethouder  een 
toezegging  heeft  gedaan d ie  k l ip  en klaar  is .  Er  komt een u i twerking van het  s tedenbouw-
kundig p lan,  er  wordt  onderhandeld met  Pro Ra i l ,  de  u i twerk ing daarvan,  nadat  nu het  
kred iet  i s  vastgeste ld komt terug en de afwi jk ingen worden gemeld.  De raad komt weer  aan 
bod en daarmee wordt  het  amendement ingetrokken.  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  unaniem wordt  ingestemd met  het  aanleggen van een f ie ts  –  
en voetgangerstunne l  b i j  het  s tat ion.  Hiervoor  een gemeente l i jke  b i jdrage  beschikbaar  te  
s te l len van maximaal  €  2 .451.129, - .  Dit  bedrag  beschikbaar  te  s te l len a l s  invester ingskred iet  
onder  ge l i jkt i jd ige  goedkeur ing van een s lu i tende grondexplo i tat ie  voor  het  Sta t ionsgebe id ,  
behorende bi j  de in het  voorste l  aangegeven stedenbouwkundige  u i tgangspunten (gebaseerd 
op de bes lu i tvorming van de raad op 28 oktober  2008;  scenar io  1 ,  model) .   
Het  co l lege heeft  toegezegd terug te  komen met  een s tedenbouwkundige u i twerking en met  
het  onderhande l ingsresul taat .  De voorz i t ter  zegt  dat  de  raad nu een his tor isch bes lu i t  neemt 
en een stap d ichterb i j  het  daadwerke l i jk  op een ve i l ige  manier  verbinden van de Oosterhaar  
met  de rest  van Haren is .  De raad s temt  in  en gaat  b i j  hamers lag akkoord.  Aldus bes loten.   
 
16 .  Nota ‘Groen Pare ls .  L i j s t  monumenta le  bomen’  
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  i s  b l i j  met  deze l i j s t ,  meer  bescherming voor  de 
monumenta le  bomen en een steun in de  rug voor mensen d ie  ie t s  aan hun boom wi l len la ten 
doen.  Op di t  moment  s taan er  150 bomen op de l i j s t ,  waarvan GroenLinks  geconstateerd 
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heeft  dat  het  een beperkte  l i j s t  i s .  In de  commiss ievergader ing  heef t  de  wethouder  
aangegeven dat  het  een dynamische  l i j s t  i s .  GroenLinks vraagt  het  co l lege  werk te  maken van 
deze l i j s t  en te  communiceren met  de inwoners ,  zodat  z i j  eventue le  bomen d ie  onder  het  
monumenta le  va l len,  kunnen aanvoeren.  Is  het  beschikbare  bedrag van €  5 .000, -  en in het  
eerste  jaar  €  10.000, -  in  verband met  de  schouw van de  bomen voldoende? De wethouder  
heeft  gezegd te  gaan monitoren en met  de aanvragen terug te  komen bi j  de  Burap zodat  de 
raad kan overz ien of  het  bestemde bedrag,  €  5 .000, -  opgerekt  d ient  te  worden.   
 
De heer  Sieling ,  namens de  PvdA, s lu i t  aan b i j  de opmerking over  de f inanc iën.  Op het  
moment dat  het  budgetplafond in z icht  komt wi l  de raad  graag  ge ïnformeerd worden om dat  
dan een afweg ing gemaakt  kan worden om d it  a l  of  n ie t  op te  hogen.  De PvdA ontvangt  graag 
een toezegg ing op d i t  punt  van het  co l lege .  Ten aanzien van het  vastste l len van de  l i j s t  i s  
gevraagd of  de raad  d i t  zou kunnen doen in p laats  van het  col lege .  Het  co l lege antwoordde 
h ierop dat  daar  consequent ies  in  de s feer  van bezwaar  en beroep aanhangen.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  of  de wethouder  een toezegging heef t  gedaan in  
zake de verkort ing van de v i j f j aars  termi jn ,  naar  v ier  jaar?  Het  werken met  een a l te rnat ieve  
l i j s t  v indt  het  CDA overdreven,  maar  het  l i jkt  we l  vers tand ig  om de door  de  insprekers  
opgeste lde  l i j s t  te  gaan gebru iken b i j  de  toekomst ige  inventar i sat ie .  
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  herhaa l t  de toezegging d ie  in  de commiss ie  i s  
gedaan r icht ing de  insprekers  van Bomenst icht ing en IVN. Er  i s  gevraagd in het  eerste  jaar  
tot  een soort  overgangs jaar  te  maken,  waar in inwoners  ge legenhe id  kr i jgen om bomen d ie  
nog ontbreken a lsnog aan te  melden en a l s  deze aan de cr i ter ia  voldoen,  op te  nemen.  Na de  
overgangstermi jn van een jaar  zou dan de vi j f jaar l i jkse  per iode voor b i js te l l ing  van de l i j s t  
kunnen worden gehanteerd .  Het  gemeente l i jk  bomenstand is  rede l i jk  in  bee ld  en het  i s  hee l  
voorspe lbaar  we lke  bomen over  v i j f  j aar  tacht ig  jaar  oud z i jn en deze komen dan gewoon op 
de l i j s t .  De heer  Valkema  zegt  dat  de  wethouder  voorbi j  gaat aan de  bomen d ie  n ie t  in bee ld  
z i jn  geweest  en d ie  s taan op d ie  l i j s t  van de insprekers .  Wethouder Niezen  v indt  dat  
daarvoor  het  eerste  jaar  hee l  geschikt  i s .  Het  i s  be langr i jk  om dat  in de  krant  aan te  
kondigen.  De gemeente komt de  bomen beoorde len en plaats t  ze  a ls  ze  daarop thu ishoren op 
de l i j s t .  Ten aanzien van de  zorg over  het  budgetplafond.  In het  eers te  jaar  is  he t  aanta l  
aanvragen onvoorspe lbaar ,  maar  één van de cr i ter ia  is  dat  de  bomen gezond d ienen te  z i jn .  
Het  is  we l  zo a ls  een n ieuwe rege l ing wordt  ingeste ld  dat  de mensen ook ge legenhe id kr i jgen 
daar  gebru ik van te  maken.  Het  co l lege  d ient  op het  moment  dat  het  budget  op is ,  de  raad te  
rapporteren en b i j  de  Burap,  de  raad  kan dan,  desgewenst ,  extra  kred iet  beschikbaar  s te l len.   
 
De voorzit ter  concludeer t  dat ,  met  de gedane toezegging ,  unaniem wordt  ingestemd met  het  
vasts te l len van de  ‘Nota  Groene Pare ls .  L i j s t  monumenta le  bomen in Haren’ .  De wi jz ig ingen 
in  de  Algemene Plaatse l i jke  verordening en de subs id ieverordening vast  te  s te l len .  De raad  
stemt  in  en gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus bes loten.  
 
17 .  Wi jz ig ing inr icht ing rekenkamercommiss ie  ( rkc)  Haren 
De heer  Visser ,  namens D66,  heeft  samen met  PvdA en CDA een amendement  voorbere id .  
GroenLinks s lu i t  z ich daarb i j  aan.  Het  eers te  bes lu i tpunt  a ls  volgt  te  wi jz igen:  
 
Amendement  3 .  Model  Rekenkamercommiss ie .  een n ieuw model  voor  de  inr icht ing  van de 
rekenkamercommiss ie  waarbi j  de  commiss ie  bestaat  u i t  externe leden en een externe 
voorz i t ter .  Inged iend door D66,  PvdA, CDA en GroenLinks .  
 
Mevrouw Praamstra ,  namens De Chr is tenUnie ,  denkt  dat  het  goed is  om interne  en externe  
leden in een rkc  te  hebben.  Raads leden d ie  z i t t ing  nemen z i jn  gemotiveerd  en weten van 
tevoren hoevee l  t i jd  h iermee is  gemoeid.  Mocht  na enige  t i jd  b l i jken dat  z i j  t i jd  te  kort  
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komen dan kunnen z i j  hun l idmaatschap teruggeven.  Het  i s  goed om de rkc d ichtb i j  de raad  
te  houden.  De verhouding tussen de raad en rkc  kan n ie t  a l leen zake l i jk  z i jn ,  het  is  a l t i jd  
pol i t iek ge laden in onderwerpen en bes lu i ten.  De raad  d ient  a l l een ie ts  te  wi l len onderzoeken 
a ls  er  echte  vragen en gedegen onderzoek is .  De rkc i s  een van de instrumenten van de raad  
en de Chr is tenUnie  acht  het  n ie t  vers tandig  om dat  u i t  handen te  geven.  De onderzoeken z i jn  
onafhanke l i jk ,  de  u i tkomsten,  aanbeve l ingen en conc lus ies  d ienen in  de raad te  worden 
besproken.  De Chr is tenUnie  s temt in  met  het  voors te l  voor  een rkc  bestaande u i t  interne en 
externe leden.  De betrokkenheid tussen raad en rkc za l  dan beter  z i jn .  
 
Mevrouw Van der  Vliet ,  namens de  VVD, vraagt  of  een vol led ig  externe rkc vol led ig  
ze lf s tandig  bepaa l t  we lke  onderwerpen onderzocht  gaan worden of  heeft  de  raad daar  invloed 
in  en zo ja  op we lke manier  i s  de  inv loed van de  raad gewaarborgd?  
 
De heer  Sieling ,  namens de  PvdA,  zegt  dat  de essent ie  van d i t  amendement  i s  dat  de  raad  
aangeef t  of  en we lke onderzoeken er  d ienen p laats  te  v inden.  De opdracht  komt vanui t  de  
raad r icht ing  rkc ,  d ie  z ich vol led ig  kan concentreren op het  u i tvoeren van het  onderzoek en 
vervolgens rapporteren aan de  raad.  Mevrouw Praamstra  vraagt  of  b i j  het  oude model  de  
raad te  we inig  bet rokken was en te  we inig  onderwerpen aandroeg of  lag het  aan de  rkc .  De 
raad kan z ich dan de vraag s te l len,  of  door  het  inste l len van een externe rekenkamerfunct ie  
met  een we in ig  betrokken raad d ie  onderwerpen er  we l  komen,  gaat  het  dan we l  goed werken.  
De heer  Prenger  denkt  dat  de raad  d ient  te  onderkennen dat  de rkc een instrument  i s  voor  
de raad  om bepaa lde d ingen u i t  te  zoeken en dat  d ient  de  raad z ich voortdurend te  rea l iseren.  
Als  dat  n iet  wordt  gedaan,  zoa ls  in  de afge lopen per iode te  we inig ,  dan werkt  het  instrument  
n iet .  Mevrouw Praamstra  denkt  dat  de  betrokkenhe id  van een rkc met  twee raads leden,  een 
u i t  de opposi t ie  en een u i t  de  coa l i t ie ,  twee externe leden en een externe voorz i t ter ,  groter  
za l  z i jn  dan een rkc  d ie  voor  meerdere  gemeenten werkt .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heeft  in  de  commiss ie  gezegd het  voorste l  te  ondersteu-
nen,  maar  s teunt  nu het  amendement .  De reden daarvan is  het  zake l i jke  verkeer  tussen de 
raad aan de  ene en de  rkc aan de  andere  kant  en de zoju is t  gewisse lde  argumenten.   
 
De voorzit ter  merkt  op dat  de unieke s i tuat ie  z ich voordoet  dat  het  voors te l  van de  
voorz i t ter  voor l ig t .  De voorz i t ter  heeft  e rvar ing  opgedaan met  een t ienta l  rekenkamers  en 
concludeert  dat  het  ene  model  n iet  per  se  beter  i s  dan het  andere ,  het  i s  echt  mensenwerk en 
het  goed funct ioneren hangt  s terk  aan de loka le  s i tuat ie .  Dat  ge ldt  ook voor  Haren.  Er  i s ,  op 
een goede  en adequate  wi jze ,  een eva luat ie  geweest  van het  funct ioneren.  Eén van de punten 
d ie  nadrukke l i jk  naar  voren kwam a ls  n ie t  goed verankerd  was de  manier  waarop raad en rkc 
met  e lkaar  het  verkeer  hadden inger icht ,  ondanks  het  fe i t  dat  v ie r  van de leden van de raad  
l id  van de rkc  waren.  De oorzaken daarvan waren t i jdbested ing en t i jdsgebrek b i j  raads leden 
d ie  l id  van de rkc z i jn  en de  mate  waarin een rkc autonoom is .  De raad bepaa l t  n ie t  wat  de 
rkc  doet .  De rkc  bepaa l t  ze lf  haar  onderzoeksagenda en we lke  onderzoeken ze doet ,  b innen 
de door de  raad geste lde f inanc ië le  kaders .  Deze raad heeft  dest i jds  gekozen voor  een rkc 
met  een ru im budget  in  verhouding tot  de omvang van de gemeente .  De voorz i t ter  spreekt  
z i jn  zorg u i t  ten aanzien van de inste l l ing van een vol led ig  externe  rkc .  Een groep min of  
meer  profess iona ls ,  want  het  i s  een branche op z ich geworden,  gaat  haar  e igen autonome weg 
en laat  z ich we in ig  ge legen aan de loka le  s i tuat ie .  De voorz i t ter  hecht  aan een model  waar in  
de gemeente  toegroe i t  naar  een externe commiss ie .  Echter  ju is t  vanwege de eerste  v ier  jaar ,  
d ie  n iet  overwegend pos i t ie f  waren,  zou voor een per iode van minimaa l  twee jaar  gekozen 
kunnen worden voor een rkc met  twee raads leden,  een vanuit  de  oppos i t ie  en een vanuit  de  
coa l i t ie .  Deze raads leden b l i jven meedenken met  de rkc ,  maar  doen geen onderzoek,  dat  
wordt  n iet  van raads leden gevraagd.  Zi j  kunnen he lpen de rkc  op koers  te  houden,  zodat  na  
een aanta l  jaren een rkc ontstaat  d ie  goed weet  wat  deze raad van een rkc verwacht .  Deze  
vorm is  f inanc iee l  ook aantrekke l i jker ,  de  raads leden ontvangen geen vergoeding voor  z i t t ing  
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in  de rkc .  De re levant ie  van de  onderzoeksagenda d ie  de raad be langr i jk  v indt  kan op deze  
manier  beter  worden geborgd en de loka le  fee l ing kan beter  worden georganiseerd en 
daarmee de betrokkenheid van de  raad  beter  gegarandeerd.  De voorz i t ter  i s  met  de raad van 
mening dat  het  b innenhalen van extra  deskundighe id  gewenst  i s .  De rkc  houdt  z ich voora l  
bez ig  met  be le idseva luat ie .  De raads leden d ie  meer  in  f inanc iën ge ïnteresseerd z i jn  kunnen 
z i t t ing nemen in de aud itcommiss ie .  De gemeente  Stadskanaal  ver t rok u i t  de  Ommelander  
rekenkamer ,  ooi t  gestar t  met  v ier  gemeenten.  De raad  van Stadskanaa l  herkende z ich niet  in  
de werkwi jze  van de Ommelander  rekenkamer  en koos daarom voor een ander  model .  De 
voorz i t ter  v indt  het  beter  om stapsgewi js  toe  te  groe ien naar  een externe rkc .  De minis ter  
heef t  in  het  kader  van het  dua l i sme vee l  taken opge legd:  het  Burger jaarvers lag  a ls  
verp l icht ing :  afgeschaft ,  de doe lmat ighe idsonderzoeken d ie  het  co l lege  ze l f  zou moeten 
verr ichten:  afgeschaf t .  De voorz i t ter  voorspe lt  dat  in 2014 de rkc  ook afgeschaft  i s .   
 
s cho r s ing  (op verzoek van de heer  Visser )   
2 e  t e rmi jn  
De heer  Sieling ,  namens de  PvdA,  heeft  goed ge lu is terd en de argumenten tot  z ich genomen,  
maar  PvdA,  D66,  CDA en GroenLinks  handhaven het  amendement .  De raad za l  een aanta l  
momenten per  jaar  met  suggest ies  van onderzoeken r icht ing rkc komen.  De rkc vervu lt  daar  
u i te inde l i jk  een ze lfs tandige  ro l  in ,  maar  de heer  S ie l ing verwacht  dat  z i j  we l  goed naar  de  
raad zu l len gaan lu is teren ,  voordat  z i j  tot  onderzoek over  gaan,  we l l icht  kan het  pres id ium 
daar in een ro l  vervu l len.  Ten aanzien van het  kostenaspect ,  b i j  de verordening op de rkc za l  
daar  u i tvoer ig  b i j  s t i l  worden gestaan.  De raad ste l t  z ich een rkc bestaande u i t  dr ie  personen 
voor ,  een externe  voorz i t ter  en twee  externe leden.  Dat  i s  ook het  u i tgangspunt  van de 
gemengde rkc u i t  het  voorste l .  De voorzi t ter  beoogde met  het  voorste l  een externe 
voorz i t ter  en een extern l id .  Met  een budget  van €  30.000, -  i s  € 20.000, -  sec  voor onderzoek.  
Part i jen conc luderen dat  in het  voors te l  over  twee externe leden wordt  gesproken,  d i t  i s  een 
omiss ie .  De voorz i t ter  waarschuwt voor  een pol i t ieke ro l  van het  pres id ium in deze .  De rkc 
d ient  in  ieder  geva l  één keer  per  jaar  met  de  raad d ienen te  spreken over  goede suggest ies  
voor  onderzoeken.  De rkc ,  zeker  a ls  deze  gehee l  extern is ,  d ient  één per  jaar  een jaarp lan in  
te  d ienen en één keer  per  j aar  een jaarvers lag u i t  te  brengen en toe te  l ichten aan de raad.  De 
voorz i t ter  doet  met  k lem een beroep op deze en de n ieuwe raad a ls  deze weg wordt  gekozen 
voor  voldoende zorg  om de  rkc op het  goede spoor te  houden.  Het  i s  n iet  zo dat  het  met  op 
afs tand zet ten van een rkc het  a l lemaa l  per  se  beter  wordt .  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  er  een meerderheid voor het  amendement  s temt en s te l t  voor  
de verordening in orde  te  maken en de procedure op te  s tar ten.   
Het  amendement  wordt  aangenomen met  de  s temmen voor van de  ind ieners :  PvdA,  
GroenLinks ,  D66 en het  CDA.  
Daarmee is  het  bes lu i t  gewi jz igd  en wordt  unaniem ingestemd met  het  verdergaan met  een 
rekenkamercommiss ie .  De raad  s temt in  en gaat  b i j  hamers lag akkoord.  Aldus bes loten.  
 
18 .  Mot ie  vreemd aan de orde  van de dag het  Algemeen Bestuur  van het  Meerschap 
     Paterswolde  
De heer  Meles ,  namens het  CDA, zegt  dat  er  nog maar  één gemeenschappe l i jke  rege l ing is  
waar  raads leden z i t t ing in  hebben;  het  AB van het  Meerschap Paterswolde.  De mot ie  wordt  
inged iend door het  CDA en GroenLinks :  
 
Mot ie  A.  AB Meerschap Paterswolde .  Bes lu i t  dat  er  naar  gestreefd moet  worden om zo 
spoedig moge l i jk  het  AB van het  Meerschap Paterswolde te  vormen zonder  raads leden en 
draagt  het  col lege op d i t  s tandpunt  van de  gemeenteraad kenbaar  te  maken aan het  
Meerschap Paterswolde .  
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Mevrouw Van der  Vliet ,  namens de  VVD, v indt  het  las t ig  om d i t  zonder  verdere  
argumentat ie  te  bes lu i ten .  B i j  de  invoer ing van het  dua l i sme,  acht  jaar  ge leden,  z i jn de GR’en 
gewi jz igd .  In  d ie  raadsper iode had mevrouw Van der  Vl ie t ,  namens de raad,  z i t t ing  in  het  AB 
van het  Meerschap en h ier  i s  u i tvoer ig  over  gesproken.  Het  Meerschap bes lu i t  vaak over  
zaken d ie  van publ ieke  interesse  z i jn .  Vanwege die  grote  publ ieke be langste l l ing  i s  bes loten 
dat  het  Meerschap a ls  een soort  ‘ s ta tus  aparte ’  b innen de GR’en een volksvertegenwoord ig ing  
in  de vorm van raads leden h ie ld .  Het  verantwoord ing af leggen in de raad i s  misschien n iet  
formee l  verp l icht  maar  v indt  we l  p laats  v ia  het  te rugkoppe len.  Raads leden kunnen ook 
vragen s te l len aan hun ver tegenwoord igers  daar .  In deze raadsper iode heeft  het  Meerschap 
niet  zo in  de raad  ge leefd ,  maar  om dat  nu,  op de een na laats te  raadsvergader ing van deze  
raadsper iode,  voor de  opvolgers  te  gaan schrappen.  De rege l ing verandert  n iet  zo sne l ,  l aat  
de n ieuwe ver tegenwoordig ing,  d ie  toch wordt  aangewezen,  d i t  nader  u i tzoeken.   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  v indt  dat  de taak van het  bestuur  he lder  d ient  te  
z i jn  en het  i s  een beheersorganisa t ie .  Op het  moment  dat  er  ac t ief  voors te l len komen d ie  
beraad van de raad  vragen,  d ient  er  een terugkoppe l ing te  z i jn .  Van deze terugkoppe l ing is  in  
de afge lopen per iode n iet  zovee l  gemerkt .  Wat  GroenLinks betref t  mag deze commiss ie ,  net  
zoa ls  b i j  Tr io  i s  gebeurd,  op afs tand worden geste ld .  GroenLinks s temt  in  met  de mot ie .  
 
Mevrouw Praamstra ,  namens de Chris tenUnie ,  s lu i t  z ich aan b i j  de woorden van mevrouw 
Van der  Vl ie t  
 
De heer  Visser ,  namens D66,  las  u i t  de notu len dat  h i j  voor opheffen van het  AB was .  Niets  
i s  minder  waar .  Dit  i s  typ isch een pol i t iek orgaan waar  publ ieke d iscuss ies  in  de 
openbaarhe id moeten p laatsv inden.  De heer  Visser  is  n ie t  voor deze mot ie .  
 
De heer  Sieling ,  namens de  PvdA, zegt  dat  het  geen beheersorganisa t ie  i s ,  zo ju is t  i s  bes loten 
om de nodige  middelen beschikbaar  te  s te l len ,  dat  i s  echt  een be le idspunt .  Ten tweede is  in  
de vor ige  vergader ing gezegd dat  het  Meerschap ze l f  daarmee aan de  s lag  zou gaan.  De heer  
S ie l ing s te l t  voor  eerst  a l le  argumenten af  te  wachten a lvorens  een bes lu i t  te  nemen.   
 
De heer  Meles ,  namens het  CDA, v indt  het  tac t i sch gez ien beter  om de  mot ie  in  te  t rekken 
en laat  d i t  aan de  nieuwe raad .  Mevrouw Van Duinen  gaat  h ier in  mee.  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de  d iscuss ie  in  het  bestuur  van het  Meerschap gevoerd gaat  worden.  
De voorz i t ter  voorspe l t  dat  het  AB in  de  komende per iode zeer  waarschi jn l i jk  za l  verdwi jnen.  
De heren Fr ima en Visser  hebben met  p lez ier  z i t t ing gehad,  daar  za l  het  n iet  aan l iggen,  maar  
d i t  i s  een bestuursvorm d ie  verdwi jnt .  Dit  zegt  misschien ook ie ts  over  de  ro l  van het  
Meerschap,  missch ien d ient  d ie  rol  vee l  be le idsarmer  te  worden.  De d iscuss ie  volgt .  
 
15 .  S lu i t ing  
De voorz i t ter  bedankt  a l len voor  de  inbreng en s lu i t  de  vergader ing .  
 
Aangenomen in de raadsvergader ing van 25 januar i  2010:  
 
Amendement  3 .  Model  Rekenkamercommiss ie .  een n ieuw model  voor  de  inr icht ing  van de 
rekenkamercommiss ie  waarbi j  de  commiss ie  bestaat  u i t  externe leden en een externe 
voorz i t ter .  Inged iend door D66,  PvdA, CDA en GroenLinks .  
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